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REVISTA PRESEI 

 

 

 DOCUMENT Școala ar putea începe în scenariul hibrid în București, Iași, 

Brașov, Ploiești și Oradea. Școală exclusiv online în 43 de localități, din cauza 

numărului mare de cazuri de coronavirus 

Analiza epidemiologica pe judete 

Școala ar putea începe în scenariul hibrid în câteva orașe mari ale țării, printre care 

București, Iași, Brașov, Oradea, Brăila, Buzău, Târgoviște, Giurgiu, Miercurea 

Ciuc, Piatra Neamț, Ploiești, Tulcea, Râmnicu Vâlcea și Vaslui, unde rata de 

infectare este mai mare de 1 la mia de locuitori. Scenariul hibrid înseamnă că 

jumătate dintre elevi merg două săptămâni la școală, iar cealaltă jumătate stau 

acasă și merg la școală în următoarele două săptămâni. În 43 de localități "roșii", 

din România, școala va începe exclusiv online, din cauza numărului mare de 

cazuri. Ministerul Sănătății a publicat, luni, analiza epidemiologică pe județe și 

localități care arată rata de incidență a infecțiilor cu coronavirus la mia de locuitori, 

date esențiale pentru începerea noului an școlar. 

În București, situația este practic diferită în sectoarele 1, 2 și 3 față de sectoarele 4, 

5 și 6. În sectoarele 1, 2 și 3 rata de incidență este de peste 1 și se încadrează, 

practic, la scenariul hibrid pentru începerea școlii: sectorul 1 - 1,34, sectorul 2 - 

1,17, sectorul 3 - 1,03. În sectoarele 4,5 și 6 în schimb, școala ar putea începe 

normal: sectorul 4 - 0,96 rata de incidență, sectorul 5 - 0,93, sectorul 6 - 0,82. 

Analiza situației epidemiologice cuprinde numărul de cazuri noi confirmate în 

ultimele 14 zile (inclusiv 6 .09.2020) realizată la nivel național de către direcțiile 

de sănătate publică și Institutul Național de Sănătate Publică. 

Analiza epidemiologică pe județe și localități care arată rata de incidență a 

infecțiilor cu coronavirus la mia de locuitori poate fi consultată integral în 

documentul atașat. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-09-7-24272864-0-analiza-epidemiologica-judete.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-09-7-24272864-0-analiza-epidemiologica-judete.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-09-7-24272864-0-analiza-epidemiologica-judete.pdf
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Criteriul epidemiologic în baza căruia unitățile/instituțiile de învățământ stabilesc 

unul dintre cele 3 scenarii este rata incidenței cumulate, respectiv numărul total de 

cazuri noi din ultimele 14 zile raportat la 1000 de locuitori: 

Scenariul 1 - verde - rata incindenței mai mică de 1 la mia de locuitori. 

Scenariul 2 - galben - scenariu hibrid - rata incidenței între 1 până la 3 la mia de 

locuitori. 

Scenariul 3 - roșu - școală online - rata incidenței mai mare de 3 la mia de 

locuitori. 

 

Toate direcțiile de sănătate publică județene și a municipiului București vor 

informa, în cursul zilei de astăzi, Inspectoratele Școlare Județene/al Municipiului 

București, respectiv senatele universitare ale instituțiilor de învățământ superior și 

Comitetele Județene / al Municipiului București pentru Situații de Urgență 

(CJSU/CMBSU) cu privire la situația epidemiologică la nivelul fiecărei localități, 

iar până la data de 10 septembrie, în funcție de aceste date, de particularitățile 

locale, de infrastructura și resursele umane ale fiecărei unități de învățământ în 

parte, consiliul de administrație al unității de învățământ va propune 

Inspectoratului Școlar Județean/al Municipiului București aplicarea unuia dintre 

scenariile de organizare și desfășurare a cursurilor în unitatea de învățământ, 

conform Ordinului ministrului educației și cercetării și al ministrului sănătății 

5487/1494/ 01.09.2020. 
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Comitetele judeţene/al municipiului Bucureşti pentru situaţii de urgenţă 

(CJSU/CMBSU) vor emite hotărârea privind scenariul de funcţionare pentru 

fiecare unitate de învăţământ pentru începutul anului şcolar 2020-2021. 

"Fiecare unitate şcolară va decide și îşi va adapta scenariul la indicaţia DSP-urilor, 

inspectoratelor şcolare judeţene şi comitetelor pentru situaţii de urgenţă. Susținem 

necesitatea începerii activității în unitățile de învățământ și, atât Ministerul 

Sănătății, cât și direcțiile de sănătate publică și INSP sprijinim demersurile pentru 

demararea noului an școlar în condiții de siguranță epidemiologică", a explicat 

ministrul Sănătății, Nelu Tătaru. 

Cum arată rata de incidență pe județe: 

 În București, rata de incidență a infecțiilor cu coronavirus la mia de locuitori 

este de 1,12, arată documentul publicat de Ministerul Sănătății. Situația este 

practic diferită în sectoarele 1, 2 și 3 față de sectoarele 4, 5 și 6. În sectoarele 

1, 2 și 3 rata de incidență este de peste 1 și se încadrează, practic, la 

scenariul hibrid pentru începerea școlii: sectorul 1 - 1,34, sectorul 2 - 1,17, 

sectorul 3 - 1,03. În sectoarele 4,5 și 6 în schimb, școala ar putea începe 

normal: sectorul 4 - 0,96 rata de incidență, sectorul 5 - 0,93, sectorul 6 - 

0,82. 

 În Alba, în municipiul reședință de județ Alba Iulia, rata este de 1,11 la mia 

de locuitori. 

 În județul Arad, rata de incidență este de 0,67 la mia de locuitori în 

municipiul Arad. 

 În județul Argeș, rata de incidență este de 0,50 la mia de locuitori în 

municipiul Pitești. 

 În Bacău, rata de incidență este de 1,99 la mia de locuitori în municipiul 

reședință de județ, Bacău. 

 Bihor - Oradea - rată de indicență 1,13 la mia de locuitori. 

 Bistrița Năsăud - Bistrița - rată de incidență 0,58 la mia de locuitori. 

 Botoșani - Botoșani - 0,26. 
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 Brașov - Brașov - 1,19. 

 Brăila - Brăila - 1,67. 

 Buzău - Buzău - 1,09. 

 Caraș Severin - Reșița - 0,62. 

 Călărași - Călărași - 0,32. 

 Cluj - Cluj - 0,65. 

 Constanța - Constanța - 0,71. 

 Covasna - Sfântu Gheorghe - 0,77. 

 Dâmbovița - Târgoviște - 1,40. 

 Dolj - Craiova - 0,84. 

 Galați - Galați - 0,84. 

 Giurgiu - Giurgiu - 1,61. 

 Gorj - Târgi Jiu - 0,87. 

 Harghita - Miercurea Ciuc - 1,25. 

 Hunedoara - Deva - 0,82. 

 Ialomița - Slobozia - 0,84. 

 Iași - Iași - 1,22. 

 Ilfov - Bragadiru - 0,71. 

 Maramureș - Baia Mare - 0,52. 

 Mehedinți - Drobeta Turnu Severin - 0,80. 

 Mureș - Târgu Mureș - 0,80. 

 Neamț - Piatra Neamț - 1,14. 

 Olt - Slatina - 0,92. 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 8 septembrie 2020 5 

 

 Prahova - Ploiești - 1,14. 

 Satu Mare - Satu Mare - 0,41. 

 Sălaj - Zalău - 0,80. 

 Sibiu - Sibiu - 0,74. 

 Suceava - Suceava - 0,96. 

 Teleorman - Alexandria - 0,89. 

 Timiș - Timișoara - 0,89. 

 Tulcea - Tulcea - 1,31. 

 Vaslui - Vaslui - 1,26. 

 Vâlcea - Râmnicu Vâlcea - 1,20. 

 Vrancea - Focșani - 0,84. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Tătaru: Urmează o lună de încercare; de la mijlocul lunii octombrie ne 

putem gândi la o pantă descendentă 

Ministrul Sănătăţii, Nelu Tătaru, a declarat, luni, la TVR 1, că urmează ''o lună 

grea'' în lupta cu pandemia de COVID-19, din cauza campaniei electorale şi a 

deschiderii anului şcolar, porivit Agerpres. 

 

Nelu Tătaru a precizat că, dacă vor fi respectate regulile şi precauţiile, de la 

jumătatea lunii octombrie România ar putea intra pe o pantă descendentă a 

cazurilor de COVID-19. 

 

"Este o lună de încercare, este o lună grea şi dacă noi, toţi, vom fi parteneri pentru 

a respecta regulile, atunci cred că la jumătatea lunii octombrie ne putem gândi la o 

pantă descendentă. Până atunci nu ne rămâne decât să gestionăm creşterea care noi 

credem că va fi mai mică în această perioadă. O creştere asumată odată cu 
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deschiderea anului şcolar şi campania electorală", a declarat ministrul Sănătăţii la 

TVR. 

 

În ceea ce priveşte deschiderea anului şcolar, Tătaru a spus că în acest moment 

sunt 43 de localităţi care au indicele de infectare peste 3 la mie, situaţie în care 

cursurile se vor desfăşura sunt on-line. 

 

Alte 14 localităţi au indicele între 1 şi 3 la mie, ceea ce înseamnă un sistem mixt, 

on-line şi cu prezenţă fizică, în timp ce 2.728 localităţi au indicele de infectare sub 

1 la mie şi se permit cursurile şcolare în clasă. În această ultimă situaţie trebuie 

respectate regulile de distanţare fizică şi dezinfecţie, a subliniat el. 

 

"Consiliile de Administraţie ale şcolilor propun Comitetelor Judeţene pentru 

Situaţii de Urgenţă scenariul pe care îl va urma acea clasă. Dacă vor opta pentru 

scenariul 1, faţă în faţă, atunci trebuie să existe acea distanţare de un metru, trebuie 

să existe masca şi dezinfectant, trebuie să existe acele circuite care se pot regăsi şi 

la intrarea în şcoală, şi pe holuri în pauze şi în curtea interioară a şcolii. Dacă nu se 

poate asigura acea distanţare de un metru, există acele separatoare care trebuie 

puse între cei doi copii", a precizat ministrul Sănătăţii. 

 

El a explicat şi ce se întâmplă dacă apar cazuri de infectare la copii. 

 

"În momentul în care avem într-o clasă un copil cu infecţie cu SARS-CoV-2, 

atunci acel copil merge către unitatea spitalicească iar ceilalţi sunt în carantină la 

domiciliu şi clasa se închide 14 zile. În condiţiile în care avem trei copii în trei 

clase diferite, aceştia merg către unităţile medicale iar ceilalţi merg în carantină la 

domiciliu pentru 14 zile şi şcoala se închide", a adăugat Nelu Tătaru. 

 

În ceea ce priveşte vaccinul împotriva gripei sezoniere, ministrul Sănătăţii a spus 

că au fost comandate trei milioane de doze, care vor începe să vină de la mijlocul 

lunii septembrie. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Cameră: Proiectul privind reducerea vârstei de pensionare pentru 

persoanele care au locuit în zone poluate - pe ordinea de zi a plenului 

Deputaţii urmează să discute marţi, în plen, un proiect de lege care prevede că 

persoanele care au locuit cel puţin 30 de ani în unele zone afectate de poluarea 

remanentă, din cauza extracţiei cărbunelui, precum şi pe o rază de 8 kilometri în 

jurul acestora beneficiază de reducerea vârstei standard de pensionare cu doi ani, 

fără penalizare, scrie Agerpres. Un alt proiect de lege care se află pe ordinea de zi 

şi pentru care Camera este for decizional este cel care are ca obiect de reglementare 

modificarea Legii nr.53/2003, în scopul instituirii în sarcina angajatorilor a 

obligaţiei de a organiza activitatea de resurse umane şi de salarizare numai cu 

persoane care deţin competenţe în administrarea de personal. 

 

"Persoanele care au locuit cel puţin 30 de ani în zonele afectate de poluarea 

remanentă din cauza extracţiei, preparării şi arderii cărbunelui sau a şisturilor 

bituminoase, a extracţiei şi prelucrării minereurilor feroase şi neferoase cu conţinut 

de praf sau de emisii de gaze cu efect de seră, cupru, plumb, sulf, cadmiu, arseniu, 

zinc, mangan, fluor, clor, feldspat şi siliciu sau de radiaţii din minereuri 

radioactive, hidrogen sulfurat, crom trivalent, crom hexavalent, a pulberilor 

metalice şi/sau de cocs metalurgic, precum şi a emisiilor de amoniac şi derivate, 

respectiv localităţile Baia Mare, Călăraşi, Copşa Mică, Drobeta-Turnu-Severin, 

Râmnicu Vâlcea, Slatina, Târgu Mureş, Târnăveni, Turnu Măgurele, Zlatna, 

precum şi localităţile din judeţul Hunedoara Aninoasa, Baia de Criş, Băiţa, Brad, 

Călan, Certej, Criscior, Deva, Ghelari, Hunedoara, Lupeni, Orăştie, Petrila, 

Petroşani, Şoimuş, Teliuc, Uricani, Vulcan, pe o rază de 8 km în jurul acestor 

localităţi, beneficiază de reducerea vârstei standard de pensionare cu 2 ani fără 

penalizare", se arată în proiectul de lege. 

 

Proiectul a fost iniţiat de mai mulţi parlamentari PSD. Camera Deputaţilor este for 

decizional în acest caz. 
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Un alt proiect de lege care se află pe ordinea de zi şi pentru care Camera este for 

decizional este cel care are ca obiect de reglementare modificarea Legii 

nr.53/2003, în scopul instituirii în sarcina angajatorilor a obligaţiei de a organiza 

activitatea de resurse umane şi de salarizare numai cu persoane care deţin 

competenţe în administrarea de personal. 

 

Acesta prevede, de asemenea, ca, în situaţia externalizării activităţii de resurse 

umane, serviciile externe specializate în resurse umane şi salarizare să fie 

coordonate de un expert în legislaţia muncii. Totodată, se preconizează 

introducerea procedurii concilierii în cazul conflictelor individuale de muncă, 

precum şi a posibilităţii ca la negocierea, încheierea sau modificarea contractului 

individual de muncă sau cu prilejul desfăşurării unei cercetări disciplinare 

salariatul să poată fi asistat de un expert în legislaţia muncii. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 PSD a reintrodus în buget creșterea pensiilor cu 40%. Măsura trebuie 

validată și de comisiile de buget înainte de a ajunge la plen 

Comisiile de specialitate ale Parlamentului au reintrodus luni, în ordonanța care 

prevede rectificarea bugetară, majorarea pensiilor cu 40%. PSD a depus un 

amendament care modifică din nou ordonanța Guvernului după ce Executivul a 

decis creșterea pensiilor de la 1 septembrie cu 14%, în loc de 40%, cum era 

prevăzut în Legea pensiilor. 

Comisiile de muncă ale Senatului și Camerei Deputaților controlate de PSD au 

dezbătut rectificarea bugetară și au reintrodus creșterea pensiilor la 40%. 

Astfel, membrii comisiilor au propus ca articolul 42 din ordonanță care prevedea 

creșterea punctului de pensie să se abroge. 

Motivarea prevăzută în raportul comsiilor: "Menţinerea valorii punctului de 

pensie,aşa cum este prevăzut în lege, la valoarea de 1775 lei, în scopul păstrării 

calendarului privind majorarea punctului de pensie până la intrarea în vigoare, în 

integralitate, a Legii privind sistemul public de pensii" 
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De asemenea, parlamentarii PSD au propus abrogarea articolului 43 care prevedea 

creșterea salariilor profesorilor din 2021 ceea ce va forța Guvernul să le majoreze 

de anul acesta. 

Motivarea prevăzută în raportul comisiilor: "Pentru majorarea salariilor de bază 

stabilite pentru personalul didactic de predare, personalul didactic auxiliar, 

personalul didactic de conducere şi personalul de îndrumare şi control din 

învăţământ". 

De menționat este că modificările făcute la comisiile de muncă vor fi dezbătute și 

de către comisiile de buget de buget finanțe ale Parlamentului vor elabora raportul 

final al rectificării bugetare și care va merge spre dezbaterea plenului. 

Săptămâna trecută, premierul Ludovic Orban le-a cerut parlamentarilor 

responsabilitate la dezbaterea rectificării bugetare. Orban le-a spus că orice 

cheltuială suplimentară introdusă în dezbaterea OUG referitoare la rectificarea 

bugetară se va întoarce împotriva tuturor românilor. 

În replică PSD a anunțat că nu renunță la creșterea punctului de pensie și la 

majorarea salariilor profesorilor. 

Dacă PSD reușeeșe să treacă de Parlament rectificare bugetară așa cum a 

modificat-o la comisii, președinele Klaus Iohannis are opțiunea să retrimită legea 

înapoi la reexaminare sau să o atace la Curtea Constituțională. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministerul Justiţiei anunţă finalizarea procesului de reorganizare a 

instituţiei 

Ministerul Justiţiei a anunţat luni că a finalizat procesul de reorganizare a 

instituţiei, activitatea fiind consolidată pe trei planuri, respectiv elaborare 

legislativă, întărirea funcţiei de control şi integritate, precum şi o mai bună 

comunicare. 
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"Ministerul Justiţiei anunţă finalizarea procesului de reorganizare a instituţiei 

conform Hotărârii nr. 466/2020 pentru modificarea şi completarea Hotărârii 

Guvernului nr. 652/2009 privind organizarea şi funcţionarea Ministerului Justiţiei. 

Procesul, care se regăseşte în noua organigramă a instituţiei, a fost axat pe 

consolidarea activităţii ministerului pe trei planuri: elaborare legislativă, întărirea 

funcţiei de control şi integritate, precum şi o mai bună comunicare", se arată într-

un comunicat al MJ. 

 

Conform MJ, principalele reglementări cu privire la modificarea şi completarea 

HG 652/2009 privind organizarea şi funcţionarea Ministerului Justiţiei vizează 

următoarele domenii: 

 

*Posibilitatea constituirii unor comisii de elaborare a proiectelor de coduri şi de 

alte acte normative ce interesează domeniul justiţiei, de documentare şi/sau 

elaborare a studiilor de fundamentare a acestora şi a strategiilor în domeniul 

justiţiei. În cadrul acestor comisii, vor putea fi folosiţi, în condiţiile legii, şi 

colaboratori externi - cadre didactice din învăţământul superior juridic, cercetători 

ştiinţifici, judecători, procurori, membri ai profesiilor juridice reglementate sau alţi 

specialişti. 

 

* Ministrul poate sesiza Inspecţia Judiciară pentru a se stabili dacă există indiciile 

săvârşirii unei abateri disciplinare de către procurori. 

 

* Două direcţii din cadrul Ministerului Justiţiei - Direcţia Financiar Contabilă şi 

Direcţia Investiţii - nu vor mai funcţiona ca structuri distincte, înfiinţându-se 

Direcţia Economică, prin preluarea atribuţiilor, a activităţii, a posturilor şi a 

personalului din cadrul celor două direcţii mai sus-menţionate. Direcţia Economică 

va conduce la realizarea unei structuri flexibile şi adaptată cerinţelor actuale cu o 

viziune clară în domeniul economic. 

 

* Biroul de statistică judiciară va trece ca şi compartiment în cadrul Direcţiei 

resurse umane, în scopul atingerii, în mod eficient, a obiectivului îndeplinirii 

atribuţiilor ambelor compartimente în condiţii optime şi într-o unică viziune. 
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* A fost înfiinţat Compartimentul pentru Comunicare în cadrul Ministerului 

Justiţiei, având ca atribuţii principale: crearea şi evaluarea imaginii publice a 

politicii din domeniul justiţiei şi elaborarea recomandărilor în consecinţă; 

elaborarea strategiilor de comunicare; organizarea activităţilor publice ale 

Ministrului Justiţiei şi ale altor reprezentanţi ai ministerului; organizarea 

conferinţelor de presă ale ministerului. 

 

*A fost reorganizat Corpul de control al ministrului la nivel de direcţie. Acest 

compartiment este o structură de autoritate, care beneficiază de independenţă 

operaţională, subordonată direct Ministrului Justiţiei. 

 

*Secretarul general va coordona şi Programul naţional de consolidare a 

infrastructurii instanţelor de judecată aflate în municipiile reşedinţă de judeţ şi 

Programul "Cartierul pentru Justiţie - complex urbanistic destinat sediilor unor 

instituţii aparţinând sistemului judiciar".  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Finantelor, dupa ce INS a anuntat ca PIB este in scadere: "Vesti 

bune din economie, in contextul celei mai mari crize economice din ultima 

suta de ani" 

Ministrul Finantelor Florin Citu afirma, dupa ce INS a anuntat ca PIB a scazut cu 

12,3% fata de trimestrul 1, ca vestle din economie sunt bune, in contextul celei mai 

mari crize economice din ultima suta de ani si ca injectia de lichiditate a functionat 

perfect, subliniind ca in trimestrul II economia a fost afectata de aproape doua luni 

de stare de urgenta si ca, totusi, investitiile au avut o contributie pozitiva la 

cresterea economica. 

 

"Vesti bune din economie, in contextul celei mai mari crize economice din ultima 

suta de ani. In trimestrul II economia a fost afectata de aproape doua luni de stare 

de urgenta. Totusi, investitiile au avut o contributie pozitiva la cresterea economica 

de 0.4 puncte procentuale. Nu cred ca sunt multe tari care pot arata o astfel de 

performanta. A doua veste buna, in iulie castigul salarial mediu nominal net a 

crescut cu 8,1% fata de iulie 2019", scrie Citu pe Facebook. 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/facebook/


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 8 septembrie 2020 12 

 

Conform ministrului de Finante, aceasta cresterea venitului net de care beneficiaza 

milioane de romani este foarte importanta, mai ales in contextul crizei economice 

globale. 

"Pentru a mentine ritmul si a asigura revenirea rapida a economiei este nevoie ca 

politica fiscala si monetara sa lucreze impreuna", afirma Citu. 

 

El precizeaza ca spatiul fiscal este limitatat dar mai este loc de relaxare pe partea 

de politica monetara, atat la dobanzi cat si la rezerve minime obligatorii. 

"Injectia de lichiditate in economie de pana acum a functionat perfect. Trebuie sa 

continuam", conchide ministrul Finantelor. 

 

"PIB, in scadere" 

 

Produsul Intern Brut (PIB) al Romaniei a scazut in trimestrul 2 al acestui an cu 

12,3% - date ajustate sezonier - fata de trimestrul 1, la 238,5 miliarde lei, si cu 

10,5% fata de trimestrul II 2019, potrivit datelor provizorii (1) publicate marti de 

Institutul National de Statistica (INS). 

Contributii pozitive au inregistrat urmatoarele ramuri: -Constructiile (+0,5%), cu o 

pondere de 3,7% la formarea PIB si al caror volum de activitate s-a majorat cu 

15,5%; -Informatiile si comunicatiile (+0,7%), cu o pondere de 7,2% la formarea 

PIB si al caror volum de activitate s-a majorat cu 12,1%; -Administratia publica si 

aparare; asigurarile sociale din sistemul public; invatamantul; sanatatea si asistenta 

sociala (+0,2%), cu o pondere de 16,6% la formarea PIB si al caror volum de 

activitate s-a majorat cu 1,5%. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Salariul mediu net a crescut cu 74 de lei in iulie si a ajuns la 3.372 de lei. In 

ce domenii s-au inregistrat cele mai mari cresteri 

Castigul salarial mediu nominal brut a fost 5.468 lei, in iulie 2020, cu 99 de lei, 

respectiv 1,8%, mai mare decat in iunie 2020, iar castigul salarial mediu nominal 

net a fost 3.372 lei, in crestere fata de luna precedenta cu 74 de lei (+2,2%), arata 

datele Institutului National de Statistica (INS), publicate marti. 

 

Potrivit INS, valorile cele mai mari ale castigului salarial mediu nominal net s-au 

inregistrat in activitati de servicii in tehnologia informatiei, inclusiv activitati de 

servicii informatice (7.910 lei), iar cele mai mici in hoteluri si restaurante (1.687 

lei). 

 

Comparativ cu luna iulie a anului precedent, castigul salarial mediu nominal net a 

crescut cu 8,1%, Conform statisticii oficiale, indicele castigului salarial real a fost 

105,2% pentru luna iulie 2020 fata de aceeasi perioada a anului precedent. 

 

Indicele castigului salarial real a fost 102,2% pentru luna iulie 2020 fata de luna 

precedenta. Fata de luna octombrie 1990, indicele castigului salarial real a fost 

226,8%, cu 5 puncte procentuale mai mare fata de cel inregistrat in luna iunie 

2020. 

"In luna iulie 2020, in activitatile din sectorul economic, nivelul castigului salarial 

mediu net a crescut fata de luna precedenta ca urmare a reluarii activitatii anumitor 

agenti economici, prin continuarea aplicarii masurilor de relaxare, a realizarilor de 

productie ori incasarilor mai mari (in functie de contracte/proiecte) ori a acordarii 

de premii ocazionale (prime trimestriale, semestriale, anuale, de vacanta, al 13-lea 

salariu ori pentru performante deosebite), drepturi in natura si ajutoare banesti, 

sume din profitul net si din alte fonduri (inclusiv bilete de valoare). De asemenea, 

cresterile castigului salarial mediu net s-au datorat disponibilizarilor de personal cu 

castiguri salariale mai mici fata de medie din unele activitati economice", noteaza 

INS. 
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Datele oficiale arata ca cele mai semnificative cresteri ale castigului salarial mediu 

net la nivel de sectiuni/diviziuni CAEN Rev.2 s-au inregistrat dupa cum urmeaza: 

cu 46% in transporturi aeriene ca efect al reluarii activitatii, urmare a continuarii 

aplicarii masurilor de relaxare; intre 12% si 21,5% in extractia carbunelui superior 

si inferior, fabricarea produselor de cocserie si a produselor obtinute din 

prelucrarea titeiului, fabricarea produselor din tutun, extractia minereurilor 

metalifere, silvicultura si exploatare forestiera (inclusiv pescuit si acvacultura). 

 

O crestere cuprinsa intre 5% si 8% s-a inregistrat in repararea, intretinerea si 

instalarea masinilor si echipamentelor, intermedieri financiare (cu exceptia 

activitatilor de asigurari si ale fondurilor de pensii), fabricarea produselor textile, 

depozitare si activitati auxiliare pentru transport, activitati de servicii anexe 

extractiei, industria constructiilor metalice si a produselor din metal (exclusiv 

masini, utilaje si instalatii). 

 

De asemenea, au avut loc cresteri intre 2,5% si 5% in activitati de servicii in 

tehnologia informatiei (inclusiv activitati de servicii informatice), fabricarea 

autovehiculelor de transport rutier, a remorcilor si semiremorcilor, fabricarea altor 

mijloace de transport, captarea, tratarea si distributia apei, transporturi terestre si 

transporturi prin conducte, cercetare dezvoltare, fabricarea hartiei si a produselor 

din hartie, fabricarea produselor din cauciuc si mase plastice, industria metalurgica, 

fabricarea echipamentelor electrice, fabricarea de mobila, productia si furnizarea 

de energie electrica si termica, gaze, apa calda si aer conditionat, activitati de posta 

si de curier, activitati de spectacole, culturale si recreative. 

 

Scaderile castigului salarial mediu net fata de luna iunie 2020 au fost determinate 

de acordarea in luna precedenta de prime ocazionale, drepturi in natura si ajutoare 

banesti, sume din profitul net si alte fonduri (inclusiv bilete de valoare), cat si de 

angajarile de personal cu castiguri salariale mai mici fata de medie din unele 

activitati economice. 

 

 

 

https://ziare.com/bani/asigurari/
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De asemenea, scaderile castigului salarial mediu net au fost cauzate de 

intreruperi/incetari ale activitatii, de continuarea somajului tehnic de catre anumiti 

agenti economici, de nerealizarile de productie ori incasarile mai mici (in functie 

de contracte/proiecte) sau de remunerarea partiala a salariatilor din unele activitati 

economice. 

 

Cele mai semnificative scaderi ale castigului salarial mediu net la nivel de 

sectiuni/diviziuni CAEN Rev.2 s-au inregistrat dupa cum urmeaza: cu 10,5% in 

activitati de editare; intre 4,5% si 7% in tiparirea si reproducerea pe suporturi a 

inregistrarilor, fabricarea calculatoarelor si a produselor electronice si optice, 

fabricarea de masini, utilaje si echipamente n.c.a, fabricarea substantelor si a 

produselor chimice, hoteluri si restaurante; intre 1% si 2,5% in colectarea si 

epurarea apelor uzate, industria alimentara, activitati de productie cinematografica, 

video si de programe de televiziune, inregistrari audio si activitati de editare 

muzicala (inclusiv activitati de difuzare si transmitere de programe). 

 

In sectorul bugetar s-au inregistrat cresteri ale castigului salarial mediu net fata de 

luna precedenta in invatamant (+7,7%), administratie publica (+2,3%), respectiv in 

sanatate si asistenta sociala (+2,2%), in principal ca urmare a acordarii biletelor de 

valoare (tichete de vacanta). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Eurostat: Romania avea anul trecut cele mai mici preturi din Uniunea 

Europeana la bauturile alcoolice 

Pretul bauturilor alcoolice (bauturi spirtoase, vin si bere) in 2019 era de peste doua 

ori mai mare in statul membru cu cele mai scumpe bauturi, Finlanda, decat in cel 

cu bauturile cele mai ieftine, Romania, arata datele publicate marti de Oficiul 

European de Statistica (Eurostat). 

 

Cand nivelul pretului din tarile membre este comparat cu indicele mediu de 100 al 

nivelului preturilor din UE, rezultatele arata ca anul trecut pretul bauturilor 

alcoolice a fost cel mai ridicat in Finlanda (cu un indice al nivelului preturilor de 

191), urmata de Irlanda (182) si Suedia (156). 

https://ziare.com/europa/finlanda/
https://ziare.com/europa/ue/
https://ziare.com/europa/irlanda/
https://ziare.com/europa/suedia/
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In contrast, in 2019, pretul bauturilor alcoolice a fost cel mai scazut in Romania 

(cu un indice al nivelului preturilor de 76), urmata de Bulgaria (79) 

si Ungaria (80). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Dezbatere privind digitalizarea şi simplificarea relaţiilor de muncă, 

organizată de Ministerul Muncii 

Ministerul Muncii şi Protecţiei Sociale a organizat luni o dezbatere care a avut ca 

temă ''Digitalizarea şi simplificarea relaţiilor de muncă'', în contextul în care piaţa 

muncii este în continuă schimbare din cauza pandemiei de coronavirus care 

impune, ca primă măsură, distanţarea fizică. 

 

"Modernizarea legislaţiei muncii pentru a construi un mediu flexibil şi aplicat 

nevoilor actuale ale angajatului şi angajatorului, flexibilizarea relaţiilor de muncă 

şi reducerea birocraţiei, precum şi digitalizarea documentelor aferente relaţiilor de 

muncă şi sănătăţii şi securităţii în muncă au fost principalele subiecte abordate în 

cadrul evenimentului desfăşurat la sediul Guvernului", se menţionează într-un 

comunicat al MMPS. 

 

Cu această ocazie, ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale, Violeta Alexandru, a 

precizat că legislaţia şi modul de lucru al autorităţilor din domeniu trebuie să ţină 

cont de evoluţia pieţei muncii, însă, din păcate, este o mare distanţă între ceea ce se 

aşteaptă de la acestea şi ceea ce se întâmplă în realitate. 

 

"S-au schimbat nişte lucruri în societate odată cu apariţia pandemiei declanşate de 

noul coronavirus, perioadă în care am comunicat prin mijloace electronice, de 

aceea găsesc că modul de lucru al instituţiei trebuie să se apropie de ceea ce 

societatea cere şi anume simplificare, digitalizare, comunicare rapidă, răspuns 

imediat la solicitări, la nevoia de a accesa informaţii, ori de a încheia contracte de 

muncă" - a explicat ministrul Muncii. 

 

 

https://ziare.com/europa/bulgaria/
https://ziare.com/europa/ungaria/
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În cadrul dezbaterii, echipa Ministerului Muncii a prezentat câteva propuneri 

de modificare a Legii nr. 53/2003 - Codul Muncii, venite din partea 

sindicatelor, patronatelor şi societăţii civile, printre care: digitalizarea 

contractului individual de muncă, respectiv încheierea, derularea şi închiderea în 

format electronic a acestui document, cu semnătură electronică; simplificarea 

procedurilor de sănătate şi securitate în muncă, prin semnarea instructajului SSM şi 

PSI/ISU în format electronic şi includerea modalităţii de semnare on-line a 

instructajului SSM în contractul individual de muncă (CIM) şi în Regulamentul de 

Ordine Interioară; flexibilizarea relaţiilor de muncă, respectiv scurtarea perioadei 

de preaviz şi stabilirea perioadelor de repaus, de comun acord între angajat şi 

angajator; prezentarea în format electronic a CIM, în cadrul controlului 

Inspectoratului Teritorial de muncă, la locurile de muncă din afara sediului 

societăţilor; condiţiile în care pot desfăşura muncă la domiciliu angajaţii din 

sistemul public; condiţiile în care se poate presta telemunca şi modul în care se 

face verificarea telesalariatului, respectiv numai prin utilizarea tehnologiei 

informaţiilor şi a comunicaţiilor; plata muncii la oră. 

 

"Tema digitalizării şi simplificării procedurilor în cadrul relaţiilor de muncă 

constituie o prioritate pentru conducerea Ministerului Muncii, astfel încât cadrul 

legal şi modul de lucru al instituţiilor cu atribuţii în piaţa muncii să vină în sprijinul 

fiecărui angajat şi angajator din România", se precizează în comunicat. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Consiliul General al Municipiului București a aprobat proiectele prin care 

250.000 de elevi și profesorii din București se pot testa de COVID-19 cu bani 

de la Primăria Capitalei 

Consiliul General al Municipiului București a aprobat proiectele propuse de 

primarul Gabriela Firea prin care 250.000 de elevi, dar și profesori se pot testa 

gratuit de Covid-19. Persoanele care se înscriu pentru testare vor primi un sprijin 

financiar în valoare de 200 de lei/beneficiar ce va fi decontat unităţilor de 

specialitate în testare RTC-PCR afiliate proiectului, practic se vor testa gratuit. 

Impactul bugetar este de 55 milioane lei pentru cele două proiecte. 
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Proiectul care vizează testarea a până la 250.000 de elevi se numește "Şcoli 

sănătoase în Bucureşti" a fost adoptat de Consiliul General cu 38 de voturi ''pentru'' 

şi cinci abţineri, iar impactul bugetar este de 50 de milioane de lei. 

Potrivit notei de fundamentare, beneficiarii vor fi elevii înscrişi în anul şcolar 2020 

- 2021 în unităţile de învăţământ de pe raza municipiului Bucureşti care manifestă 

simptome de îmbolnăvire precum febră, tuse, strănuturi repetate, roşu în gât, la 

triajul epidemiologic realizat de către personalul medical al instituţiei de 

învăţământ. 

 

În ceea ce privește testarea profesorilor, acesta a fost adoptat cu 40 de voturi 

''pentru'' şi 6 abţineri şi vizează modificarea programului "Testăm pentru a salva 

economia şi locurile de muncă", prin suplimentarea numărului de beneficiari de la 

3.000 la 27.000. La ședința de luni, faţă de categoriile prevăzute anterior, a fost 

introdus şi personalul din învăţământ. 

 

Astfel, vor beneficia de un sprijin financiar în valoare de 200 lei: angajaţii 

farmaciilor, angajaţii din domeniul alimentaţiei publice, reprezentanţii mass-media, 

angajaţii firmelor de curierat, personalul didactic şi personalul auxiliar ce îşi 

desfăşoară activitatea în unităţile de învăţământ din ciclul preşcolar, primar, 

gimnazial şi liceal din municipiul Bucureşti, care vor solicita participarea, în mod 

voluntar, la efectuarea testării PCR, în vederea depistării infectării cu virusul 

SARS-CoV-2. Impactul bugetar este de 5.442.000 lei. 

Tot la propunerea primarului general Gabriela Firea a fost aprobată de CGMB cu 

32 de voturi pentru (majoritatea PSD-ALDE) proiectul "Testare pentru depistarea 

anticorpilor COVID-19" 

Acesta vizează testarea unui număr de 60.600 de beneficiari formaţi din personalul 

medical şi auxiliar, cadre didactice şi personal auxiliar, lucrători din transportul 

public, ce-şi desfăşoară activitatea pe raza municipiului Bucureşti, iar în urma 

testului vor afla dacă au avut boala și au căpătat imunitate. 

Bugetul proiectului este de 1.333.200 lei. 
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"Testele serologice, care detectează răspunsul imun al organismului uman la 

infecţia cu noul coronavirus, pot confirma sau infirma prezenţa anterioară a 

infecţiei. (...) Deşi informaţii complete despre imunitatea după această infecţie nu 

sunt încă disponibile, datele serologice ar putea identifica subiecţii care nu mai 

sunt susceptibili la infecţie. Totodată, ar putea fi utile pentru identificarea 

potenţialilor donatori de plasmă, care ar putea fi folosită în tratamentul formelor 

severe", prevede raportul de specialitate. 

Potrivit Agerpres, consilierul general USR Ana-Maria Ciceală a declarat că USR 

nu va vota proiectul "Testare pentru depistarea anticorpilor COVID-19", fiindcă 

această testare nu are relevanţă statistică şi medicală. 

 

"Nu se face eşantionare, se face pe bază de voluntariat, deci nu vom avea nişte 

rezultate concrete. Medical vorbind, testarea de anticorpi nu detectează virusul", a 

explicat Ciceală. 

 

Ea a afirmat că USR propune ca tot bugetul de la acest proiect să se ducă la acela 

privind modificarea programului "Testăm pentru a salva economia şi locurile de 

muncă", astfel încât numărul beneficiarilor acestuia să crească. De asemenea, 

amendamentul prevedea ca în rândul beneficiarilor să figureze şi personal medical 

şi auxiliar şi lucrători din transportul public. Amendamentul a fost respins în 

CGMB. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Klaus Iohannis a promulgat legea care aduce modificari Codului silvic. 

Vehiculele folosite la transportarea lemnului taiat ilegal pot fi confiscate 

Presedintele Klaus Iohannis a promulgat luni legea care aduce modificari Codului 

silvic care instituie pedepse mai mari pentru taierea de arbori din fondul forestier 

national si pentru furtul de lemn. Actul normativ prevede si confiscarea vehiculelor 

folosite la transportarea lemnului taiat ilegal. 

 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
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"Incepand cu data de 1 ianuarie 2025, masa lemnoasa recoltata din fondul forestier 

proprietate publica a statului si din fondul forestier proprietate publica a unitatilor 

administrativ-teritoriale se valorifica preponderent ca lemn fasonat. Incepand cu 

data de 1 ianuarie 2023, cel putin 50% din masa lemnoasa recoltata din fondul 

forestier proprietate publica a statului si din fondul forestier proprietate publica a 

unitatilor administrativ-teritoriale se valorifica ca lemn fasonat", arata actul 

normativ promulgat de seful statului. 

 

De asemenea, taierea fara drept, de arbori din fondul forestier national, indiferent 

de forma de proprietate, constituie infractiune silvica si se pedepseste dupa cum 

urmeaza: 

 

a) cu inchisoare de la 6 luni la un an sau cu amenda, daca valoarea prejudiciului 

produs este de pana la 5 ori pretul mediu al unui metru cub de masa lemnoasa pe 

picior la data constatarii faptei; 

 

b) cu inchisoare de la un an la 3 ani, daca valoarea prejudiciului produs este 

cuprins intre limita prevazuta la lit, a) si de cel mult 20 de ori mai mare decat 

pretul mediu al unui metru cub de masa lemnoasa pe picior la data constatarii 

faptei; 

 

c) cu inchisoare de la 2 la 7 ani, daca valoarea prejudiciului produs este de cel 

putin 20 de ori mai mare decat pretul mediu al unui metru cub de masa lemnoasa 

pe picior, la data constatarii faptei", conform sursei citate. 

 

Sunt prevazute sanctiuni si chiar pedeapsa cu inchisoarea si pentru furtul de arbori 

doborati sau rupti de fenomene naturale. 

 

"Furtul de arbori doborati sau rupti de fenomene naturale ori de arbori care au fost 

taiati ori scosi din radacini, din paduri, perdele forestiere de protectie, din terenuri 

degradate care au fost ameliorate prin lucrari de impadurire si din vegetatia 

forestiera din afara fondului forestier national, precum si al oricaror altor produse 

specifice ale fondului forestier national constituie infractiune si se pedepseste dupa 

cum urmeaza: 

 

https://i0.1616.ro/media/2/2701/33586/19473554/1/pr356-20.pdf
https://i0.1616.ro/media/2/2701/33586/19473554/1/pr356-20.pdf
https://ziare.com/stiri/inchisoare/
https://ziare.com/stiri/amenda/
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a) cu inchisoare de la 6 luni la un an sau cu amenda, daca valoarea prejudiciului 

produs este de pana la 5 ori pretul mediu al unui metru cub de masa lemnoasa pe 

picior la data constatarii faptei; 

b) cu inchisoare de la un an la 3 ani, daca valoarea prejudiciului produs este 

cuprins intre limita prevazuta la lit.a) si de cel mult 20 de mai mare decat pretul 

mediu al unui metru cub de masa lemnoasa pe picior la data constatarii faptei; 

 

c) cu inchisoare de la 2 la 7 ani, daca valoarea prejudiciului produs este de cel 

putin 20 de ori mai mare decat pretul mediu al unui metru cub de masa lemnoasa 

pe picior, la data constatarii faptei", potrivit surse mentionate. 

 

Transportul cu orice mijloace de transport al materialelor lemnoase, in volum de 

peste 10 metri cubi, neinsotite de documentele specifice de transport constituie 

infractiune si se sanctioneaza cu amenda sau cu inchisoare de la 6 luni la un an si 

cu confiscarea materialelor lemnoase care fac obiectul transportului, mai prevede 

legea promulgata de presedintele Iohannis. 

 

Totodata, sunt supuse confiscarii mijloacele de transport materiale lemnoase si 

orice alte bunuri care au fost folosite, in orice mod, sau destinate a fi folosite la 

savarsirea infractiunii. 

 

Actul normativ mai prevede ca pretul mediu al unui metru cub de masa lemnoasa 

este aprobat prin lege, pentru o perioada de 5 ani, la propunerea autoritatii publice 

centrale care raspunde de silvicultura. Pentru fondul forestier proprietate publica 

nu se platesc taxe si impozite, potrivit sursei citate. 

In termen de 30 de zile de la intrarea in vigoare a prezentei legi, se aproba prin 

ordin al autoritatii publice centrale care raspunde de mediu metodologia de 

derulare a procedurii de evaluare de mediu pentru amenjamantele silvice prevazute 

in Codul silvic. 

 

 

 

https://ziare.com/stiri/transport/
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De asemenea, "in termen de 90 de zile de la intrarea in vigoare a prezentei legi, 

licitatiile publice pentru executarea prestarilor de servicii de exploatare forestiera 

se realizeaza potrivit metodologiei privind licitatiile publice pentru executarea 

prestarilor de servicii de exploatare forestiera, aprobata prin hotarare a Guvernului 

prevazuta la alin. (4) al art. 60 din Legea nr. 46/2008 Codul silvic, republicata si 

modificarile si completarile ulterioare precum si cu modificarile si completarile 

aduse prin prezenta lege". 

 

Tot in termen de 90 de zile de la data intrarii in vigoare a prezentei legi, normele 

metodologice de solicitare, calcul si acordare a compensatiilor si despagubirilor 

prevazute de Legea 46/2008 Codul silvic sunt aprobe prin hotarare a Guvernului, la 

propunerea autoritatii publice centrale care raspunde de protectia mediului. 

 

Pe 19 august, Camera Deputatilor a adoptat decizional proiectul de lege care aduce 

modificari Codului silvic si a in aceeasi zi a fost trimis la promulgare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Economiei: "Ne bucuram ca turcii si bulgarii au gasit gaze in 

Marea Neagra. Atentia lumii energetice se va indrepta aici" 

Sectorul energetic mondial isi va indrepta atentia spre Marea Neagra, odata cu 

descoperirile recente de gaze ale turcilor si bulgarilor, a declarat, luni, ministrul 

Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri, Virgil Popescu, la deschiderea 

conferintei online FOREN 2020. 

 

"Aici, in Romania, cand vorbim de energie, vorbim de securitate energetica, 

adica petrol, gaze si electricitate. Daca vorbim de petrol, lucrurile sunt simple, 

avem rezerve onshore, oricine poate cumpara petrol cu vaporul, pe mare. Dar, cand 

vorbim de gaze, lucrurile sunt mai complicate, vorbim de geopolitica", a aratat 

oficialul. 

 

 

https://ziare.com/virgil-popescu/ministrul-economiei-stiri/
https://ziare.com/virgil-popescu/ministrul-economiei-stiri/
https://ziare.com/virgil-popescu/
https://ziare.com/economie/petrol/
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El a amintit ca Romania are rezerve onshore de gaze si a descoperit recent noi 

zacaminte in Marea Neagra. 

 

"Suntem foarte bucurosi ca prietenii nostri turci au descoperit gaze in Marea 

Neagra, la fel si bulgarii si suntem mandri ca suntem in regiunea Marii Negre, iar 

Marea Neagra ofera noi resurse de gaze. Atentia lumii energetice, a sectorului 

energetic se va indrepta spre Marea Neagra", a spus Popescu. 

 

Motiveaza-ti angajatii cu mixul perfect de beneficii extrasalariale! Alege cardul de 

masa Up Dejun cu cost 0 si ai abonamente medicale Regina Maria de la 3 

EUR/angajat. Afla mai multe AICI! 

 

Ce nu a spus ministrul este ca investitorii care au gasit zacaminte importante de 

gaze in apele romanesti ale Marii Negre, respectiv ExxonMobil si OMV Petrom, 

au amanat de mai bine de doi ani sa ia o decizie privind extractia resurselor din 

cauza legislatiei romanesti. 

 

Popescu a declarat in repetate randuri, in trecut, ca Guvernul nu va modifica cadrul 

legislativ din sectorul energetic, acest lucru fiind in sarcina Parlamentului, unde 

deocamdata nu exista un consens politic in acest sens. 

 

"In ceea ce priveste electricitatea, in contextul Green Deal, trebuie sa ne 

redimensionam productia de energie. Avem un mix bun, dar 25% e pe carbune, 

trebuie sa gasim combustibil de tranzitie. Gazul este cel mai potrivit combustibil 

pentru tranzitie", a continuat Popescu, la deschiderea FOREN. 

 

El a reamintit potentialul Romaniei in sectorul offshore eolian. 

"Trebuie sa producem electricitate din surse regenerabile, iar in Marea Neagra 

avem, pe langa gaze, si potential offshore de vant. O directie a noastra este sa 

construim parcuri eoliene offshore, precum cele care exista deja in Marea 

Nordului", a precizat Popescu. 

 

 

https://bit.ly/2V8jhUl
https://bit.ly/2V8jhUl
https://bit.ly/2V8jhUl
https://ziare.com/omv/
https://ziare.com/petrom/
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Potrivit acestuia, avem nevoie de bani pentru atingerea acestor tinte si in acest sens 

avem trei directii: Fondul de modernizare, Fondul de tranzitie, precum si Fondul de 

recuperare destinat ca ajutor tarilor care au nevoie de sprijin pentru a depasi 

perioada pandemiei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Alegeri locale: Noi reguli pentru obţinerea vizei de flotant 

Noi reguli pentru cererile privind stabilirea reşedinţei, în contextul alegerilor locale 

din 27 septembrie. Solicitantul trebuie să locuiască mai mult de 15 zile la locuinţa 

secundară, trebuie declarat motivul stabilirii reşedinţei şi, dacă sunt mai multe 

cereri la aceeaşi adresă, se fac verificări. Dacă în urma verificărilor se constată că 

persoana respectivă nu locuieşte efectiv la adresa declarată, solicitarea de reşedinţă 

se respinge. 

Anunțul a fost făcut luni de purtătorul de cuvânt al Ministerului Afacerilor Interne, 

Monica Dajbog, care a spus că Direcţia de Evidenţă a Persoanelor şi Administrarea 

Bazelor de Date a introdus noi măsuri de verificare suplimentară pentru adresele 

unde se constată un număr mai mare de cereri pentru stabilirea reşedinţei. Noile 

reguli au fost transmise şi către serviciile de evidenţă a persoanelor din teritoriu 

pentru a fi aplicate. 

În toate situaţiile în care se înregistrează cereri pentru stabilirea reşedinţei, 

solicitantul va declara pe propria răspundere că locuieşte mai mult de 15 zile la 

adresa la care are locuinţa secundară. Declaraţia va fi consemnată pe cerere, în faţa 

funcţionarului de evidenţă a persoanelor. 

La primirea cererilor pentru stabilirea reşedinţei, la serviciul public comunitar local 

de evidenţă a persoanelor se va verifica în baza de date numărul menţiunilor de 

reşedinţă valabil înscrise la adresa respectivă. Dacă la adresa respectivă sunt 

înscrise cel puţin două menţiuni de reşedinţă valabile, va fi anunțată structura 

locală a poliţiei naţionale pentru verificări în teren din care să rezulte dacă 

solicitanţii locuiesc efectiv la adresa declarată. 

În situaţia în care din verificările făcute de către poliţişti reiesecă persoanele 

respective nu locuiesc efectiv la adresa declarată, cererile lor vor fi respinse. 
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Aceste verificări vor fi dispuse şi în situaţia în care se înregistrează un număr mare 

de solicitări la aceeaşi adresă/adrese distincte, a precizat Monica Dajbog. 

Ea a menţionat că se vor avea în vedere şi cazurile în care cererile s-au depus, 

succesiv, la intervale relativ scurte de timp, pentru aceeaşi adresă, iar prin "număr 

mare de solicitări' se înţelege un număr care depăşeşte media zilnică, săptămânală 

sau lunară. 

Conform sursei citate, prin aceste măsuri se pot monitoriza îndeplinirea condiţiilor 

necesare pentru acordarea vizelor de reşedinţă pentru cetăţenii cu drept de vot şi 

verificarea legalităţii acestora, în cazul constatării unei evoluţii semnificative a 

numărului de persoane care îşi stabilesc reşedinţa într-o anumită circumscripţie 

electorală. 

Aceste măsuri sunt luate în contextul alegerilor locale din 27 septembrie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministerul de Interne anunta masuri de verificare suplimentara a adreselor 

unde se constata mai multe cereri pentru stabilirea resedintei 

Ministerul de Interne vrea sa vada daca toti cei care cer stabilirea resedintei intr-o 

anumita circumscriptie electorala stau cu adevarat acolo. 

 

Directia de Evidenta a Persoanelor si Administrarea Bazelor de Date a introdus noi 

masuri de verificare suplimentara pentru adresele unde se constata un numar mai 

mare de cereri pentru stabilirea resedintei. Acestea au fost transmise si catre 

Serviciile de Evidenta a Persoanelor din teritoriu pentru a fi aplicate. 

 

" Astfel, in toate situatiile in care se inregistreaza cereri pentru stabilirea resedintei, 

solicitantul va declara pe propria raspundere ca locuieste mai mult de 15 zile la 

adresa la care are locuinta secundara. Declaratia va fi consemnata pe cerere, in fata 

functionarului de evidenta a persoanelor. 
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Solicitantul va declara pe propria raspundere scopul/motivul stabilirii resedintei. 

Declaratia va fi consemnata pe cerere, in fata functionarului de evidenta a 

persoanelor", a transmis, luni, Monica Dajbog, purtatorul de cuvant al Ministerului 

de Interne. 

Cum se va face verificarea resedintei 

 

In practica, la primirea cererilor pentru stabilirea resedintei, la nivelul serviciului 

public comunitar local de evidenta a persoanelor se vor efectua urmatoarele 

activitati: 

 

1. Se va verifica in baza de date numarul mentiunilor de resedinta valabil inscrise 

la adresa respectiva. 

 

2. Daca la adresa respectiva sunt inscrise cel putin doua mentiuni de resedinta 

valabile se va proceda la informarea structurii locale a politiei nationale, in vederea 

efectuarii verificarilor in teren, din care sa rezulte daca solicitantii locuiesc efectiv 

la adresa declarata. 

 

In situatia in care, din verificarile efectuate de catre politisti rezulta faptul ca 

persoanele respective nu locuiesc efectiv la adresa declarata, cererile lor vor fi 

respinse. 

Aceste verificari vor fi dispuse si in situatia in care se inregistreaza un numar mare 

de solicitari la aceeasi adresa/adrese distincte. 

 

Practic, se vor avea in vedere si cazurile in care cererile s-au depus, succesiv, la 

intervale relativ scurte de timp, pentru aceeasi adresa. 

Prin "numar mare de solicitari" se intelege un numar care depaseste media zilnica, 

saptamanala sau lunara. 

 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 8 septembrie 2020 27 

 

De ce se iau aceste masuri 

 

Prin aceste masuri se pot monitoriza indeplinirea conditiilor necesare pentru 

acordarea vizelor de resedinta pentru cetatenii cu drept de vot si verificarea 

legalitatii acestora, in cazul constatarii unei evolutii semnificative a numarului de 

persoane care isi stabilesc resedinta intr-o anumita circumscriptie electorala. 

 

Aceste demersuri se circumscriu Planului General de Masuri aprobat de ministrul 

afacerilor interne, Ion Marcel Vela, pentru buna desfasurarea alegerilor locale din 

27 septembrie. 

 

Ministerul Afacerilor Interne mai transmite ca va lua toate masurile din competenta 

pentru desfasurarea unui proces electoral corect, legal si echidistant fata de toti 

competitorii politici. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 A fost semnat contractul de proiectare a drumului expres care traverseaza 

Romania de la nord la sud 

Contractul pentru Autostrada A7, coridorul rutier de mare viteza care va lega 

nordul de sudul Romaniei a fost semnat luni, 7 septembrie 2020, la Suceava. 

 

Noul drum expres ar urma sa vina in continuarea autostrazii A7 pe coridorul 9 de 

la Bucuresti-Ploiesti-Buzau-Bacau-Pascani. Insa, conform cerintelor licitatiei, 

proiectantul are ca sarcina sa studieze si posibilitatea realizarii proiectului direct ca 

autostrada. 

 

Operatorul economic care va realiza prestarea serviciilor este SEARCH 

CORPORATION SRL - EGIS ROMANIA S.A - EGIS INTERNATIONAL SAS, 

anunta CNAIR. 

 

Valoarea contractului este de 11.721.430,96 Lei fara TVA. 

https://ziare.com/alegeri/vot/
https://ziare.com/marcel-vela/
http://www.cnadnr.ro/ro/comunicare/comunicate-de-presa/interes-general/cnair-semnat-contractele-pentru-elaborarea-studiilor?fbclid=IwAR3FbjbXyWbWYnoET8eKZD_VnYCiYMALurO5RlrpVqVf3Hl4rH25BDdH-lc#/0
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Sursa de finantare: Fonduri Europene Nerambursabile. 

 

Durata contractului este de 24 luni. 

 

Lungimea estimata a traseului este de 61 km. 

Drum Expres SUCEAVA - SIRET 

 

Valoarea contractului este de 10.092.839,13 lei fara TVA. 

 

Sursa de finantare: Fonduri Europene Nerambursabile. 

 

Durata contractului este de 24 luni. 

 

Lungimea estimata a traseului este de 41 km. 

 

Ambele proiecte sunt prevazute in Master Planul General de Transport al Romaniei 

(MPGT) si este inclus in Programul Operational Infraastructura Mare (POIM) 

2014 - 2020. 

 

Autostrada A7 va fi drumul de mare viteza pe relatia Nord - Sud care va prelua 

circulatia de pe DN 2, unde se inregistreaza cele mai mari valori de trafic auto din 

regiune. 

 

Tronsonul de Siret-Suceava-Dolhasca-Pascani masoara 102 kilometri si se adauga 

celor 353 kilometri de la Pascani la Ploiesti. Autostrada va avea 455 de kilometri 

de la un capat la altul, intre Siret si Ploiesti si va traversa Moldova de la nord la 

sud. Soseaua de mare viteza va trece prin judetele Suceava, Iasi, Bacau, Vrancea, 

Buzau si Prahova. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Euro a atins un nou maxim istoric față de leu, ajungând la 4,8552 la oficial. 

Totuși, în tranzacțiile de luni dimineața, moneda europeană nu a mai atins 

maximul intraday de vineri, când, deși la oficial a avut o cotație mai mică, în 

tranzacțiile din piață s-a apropiat de 4,86 de lei. 

Dolarul american a fost cotat la 4,10 lei la oficial, în ușoară consolidare după o 

scădere abruptă ce durează de la începutul pandemiei și care a adus moneda 

americană foarte aproape de nivelul de 4 lei. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Indicele ROBOR la 3 luni a stagnat la 1,99% 

Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care sunt calculate dobânzile la 

majoritatea creditelor în lei, a rămas marţi la 1,99%, potrivit datelor publicate de 

Banca Naţională a României (BNR). 

Indicele ROBOR la 6 luni s-a menţinut şi el la 2,08%, potrivit agerpres.ro. 

Pe 5 august, Consiliul de Administraţie al Băncii Naţionale a României (BNR) a 

decis reducerea ratei dobânzii de politică monetară la nivelul de 1,5% pe an, de la 

1,75% pe an, începând cu 6 august, dar şi de reducere a ratei dobânzii pentru 

facilitatea de depozit la 1% pe an, de la 1,25%. Măsura a fost luată pentru 

atenuarea impactului economic al pandemiei de coronavirus. 

ROBOR (Romanian Interbank Offer Rate) este rata medie a dobânzii la care se 

împrumută, între ele, instituţiile bancare din România, în lei, iar evoluţia sa este 

legată, în principal, de nivelul de lichiditate existent în piaţă. 

BNR a publicat, în mai 2019, indicele de referinţă trimestrial pentru creditele 

acordate consumatorilor (IRCC), care înlocuieşte ROBOR în calculul dobânzilor la 

majoritatea creditelor în lei. Nivelul acestuia, pentru al treilea trimestru din 2019, a 

scăzut la 2,36%, de la 2,66% în T2 2019. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

https://www.agerpres.ro/


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 8 septembrie 2020 30 

 

 ULTIMA ORĂ: Klaus Iohannis, consultări cu preşedintele Consiliului 

European şi cancelarul Angela Merkel 

Preşedintele Klaus Iohannis participă marţi, 8 septembrie, de la ora 18.00 la 

consultări cu președintele Consiliului European, Charles Michel, și cancelarul 

Republicii Federale Germania, Angela Merkel, anunţă Administraţia Prezidenţială. 

Potrivit agendei preşedintelui Iohannis, consultarea se va desfăşura în format 

videoconferinţă şi are drept scop pregătirea reuniunii Consiliului European din 24-

25 septembrie. 

(Sursa: stiriprsurse.ro) 

 

 Românii, în topul clasamentului europenilor cu restanțe la plata ratelor și 

facturilor 

Românii se află pe locul 5 în clasamentul europenilor cu restanțe la plata ratelor și 

facturilor. Mai exact, 16,5% achită cu întârziere obligațiile și serviciile lunare. La 

nivel european, cele mai multe restanțe le-au acumulat grecii - mai mult decât 

dublu față de români, apoi bulgarii, ciprioții și italienii. 

Datele sunt transmise de Institutului Național de Statistică. Dar, atenție, în 

Luxemburg, nu există restanțe. Iar în Olanda, Germania sau Suedia, procentul nu 

ajunge la 5 la sută. 

S-au acumulat cele mai multe restanțe - de peste 40 la sută - pentru facturile la 

energia electrică, întreținerea locuinţei şi abonamentul telefonic. Interesant este că 

ratele pentru credite sunt plătite mult mai prompt. 

În acest caz nerespectarea termenelor de plată se sancţionează mult mai sever cu 

costuri mai mari pentru întârziaţi. 

Cei mai mulți restanțieri 

sursa: INS 

Grecia 43% 

Bulgaria 32% 

Cipru 21,6% 
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Italia 18,6 

România 16,5% 

------ 

Cei mai pușini restanțieri 

sursa: INS 

Luxemburg 0% 

Olanda 3,8% 

Germania 4,6% 

Suedia 4,7 

Austria 4,9 

Restanțe înregistrate în România  

Sursa: INS 

energia electrică 52,9% 

întreţinerea locuinţei 50,5% 

abonamentul telefonic 41,4% 

rate la credite 7,2% 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Agenția Europeană de Mediu avertizează: Situație critică în România, unde 

un deces din cinci este legat de poluare 

În Uniunea Europeană, 13% dintre decese sunt legate de poluare, potrivit unui 

raport publicat marţi de Agenţia Europeană de Mediu (AEM), pentru care actuala 

criză sanitară este un semnal care ar trebui să accelereze conştientizarea relaţiei 

dintre mediu şi sănătate, potrivit AFP. 

"Apariţia acestor agenţi patogeni zoonotici (ca în cazul COVID-19) este legată 

de degradarea mediului şi de interacţiunile dintre om şi animale în sistemul 

alimentar", afirmă studiul care subliniază că europenii sunt în permanenţă expuşi 

la riscuri de mediu: poluarea aerului - care, chiar dacă s-a redus semnificativ, 

rămâne primul factor de mortalitate; poluarea sonoră şi cea cauzată de produsele 

chimice. 
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În cele 27 de ţări ale UE şi în Regatul Unit, 630.000 de decese au putut fi 

atribuite direct sau indirect unui mediu poluat în 2012, potrivit ultimelor date 

oficiale disponibile, indică raportul care scoate în evidenţă importante diferenţe 

între vestul şi estul Europei şi legate de nivelul social-economic. 

Astfel, în fruntea plutonului, România înregistrează circa un deces din cinci 

legat de poluare, în timp ce în Suedia şi Danemarca este vorba de un caz din zece. 

În principal legate de cancer, boli cardiovasculare şi respiratorii, "aceste morţi 

puteau fi evitate prin eliminarea riscurilor de mediu dăunătoare sănătăţii", 

subliniază AEM. 

"Persoanele cel mai sărace sunt expuse disproporţionat poluării şi condiţiilor 

meteorologice extreme, inclusiv valurile de căldură şi frigul extrem. Aceasta are 

legătură cu locul unde trăiesc, muncesc şi merg la şcoală, frecvent în zone 

defavorizate social şi cartiere în periferia marilor artere de circulaţie", notează 

raportul. 

Soluțiile propuse pentru sănătate și un mediu sănătos 

Punct pozitiv pentru mediul înconjurător european: calitatea apei, "excelentă" în 

peste 85% din cazuri pentru apa de scăldat. În ce priveşte apa potabilă, 74% din 

zonele de ape subterane prezintă un "statut chimic bun". 

Potrivit AEM, pentru ameliorarea sănătăţii şi mediului în Europa, trebuie 

favorizate spaţiile verzi, locuri de activitate fizică, relaxare, dar şi de integrare 

socială, care "înviorează oraşele în timpul valurilor de căldură, diminuează 

inundaţiile, reduc poluarea fonică şi susţin biodiversitatea urbană". 

În plus, parcurile şi grădinile s-au dovedit a fi de nepreţuit pentru sănătatea 

mintală şi starea de bine în timpul pandemiei COVID-19, subliniază agenţia 

europeană. 

 

Reducerea circulaţiei rutiere, scăderea consumului de carne şi retragerea 

subvenţiilor pentru combustibilii fosili figurează printre celelalte soluţii pe care 

le propune AEM. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Consumul de energie electrică în UE, la cel mai mic nivel din ultimii cinci 

ani. În timp ce țările cu profil turistic înregistrează cele mai mari scăderi ale 

consumului, în România acesta a revenit semnificativ în iunie, după o 

reducere de aproape 12% în perioada de carantină. 

Consumul de energie este un indicator important al activității economice, dar 

trebuie menționat faptul că acesta era în scădere în ultimii ani, la nivelul Uniunii 

Europene, datorită noilor tehnologii care oprimizează consumul. 

Dacă în luna aprilie, când măsurile de carantină au fost prezente pe tot continentul, 

consumul de energie a coborât mult sub media ultimilor cinci ani, începând cu mai 

și, mai ales, în iunie, acesta a rămas foarte scăzut în țările cu profil turistic (Grecia, 

Spania, Croația, Polonia, Cipru), în sensul în care reducerea semnificativă a acestui 

sector a afectat și consumul de energie. 

În Germania, Austria și Italia consumul de energie a rămas la un nivel mai mic de 

5-10%, în timp ce în Franța, Olanda, Ungaria și Bulgaria, el a fost în iunie mai mic 

cu mai puțin de 5% față de minimul anilor anteriori. 

În România reducerea consumului a fost de doar 4,5% în martie, dar s-a prăbușit la 

-11,8% în luna mai. A revenit apoi destul de consistent în iunie, fiind cu -4,6% mai 

mic decât minimul lunii iunie atins în 2017. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Belarus: UE solicită „eliberarea imediată” a adversarilor închiși 

Șeful diplomației Uniunii Europene, Josep Borrell, a făcut apel luni la autoritățile 

din Belarus pentru „eliberarea imediată” a adversarilor politici și a reamintit că va 

impune sancțiuni „celor responsabili” pentru represiunea din țară, potrivit AFP. 

 

"UE se așteaptă ca autoritățile din Belarus să asigure eliberarea imediată a tuturor 

celor reținuți din motive politice înainte și după alegerile prezidențiale falsificate 

din 9 august", a scris Borrell într-un comunicat. 
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Germania "cere să știe unde se află" opozanta bielorusă Maria Kolesnikova, care, 

potrivit anturajului său, a fost "răpită" luni dimineață, a declarat ministrul german 

de externe Heiko Maas, potrivit AFP. 

 

"Suntem foarte îngrijorați pentru doamna Kolesnikova", a declarat Heiko Maas 

pentru Bild, în timp ce Germania deține președinția rotativă a Uniunii Europene. 

 

"Cerem să știm unde se află și cerem eliberarea tuturor prizonierilor politici din 

Belarus", a adăugat el. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24273947-belarus-berlinul-cere-stie-unde-este-kolesnikova.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24273947-belarus-berlinul-cere-stie-unde-este-kolesnikova.htm

